
 

Call for Papers (Version française à suivre) 

Annual CASC/ACÉC Conference to be held in person at York University. 

June 7-8th, 2026 

The Canadian Association for Studies in Co-operation (CASC) is a multidisciplinary 
network of researchers and practitioners whose work involves co-operatives and 
co-operation. 

This June marks a major moment of convergence for the co-operative sector. The 
Canadian Association for Studies in Co-operation (CASC) and Co-operatives and 
Mutuals Canada (CMC) will convene researchers, activists, practitioners, and co-op 
supporters for two, back-to-back conferences at York University! The CASC conference, 
an academic gathering, will take place from June 7–8. Immediately following, the CMC 
conference will continue the conversation, with CASC participants are invited to affinity 
group sessions on June 8 that foster dialogue and networking between researchers and 
practitioners. 

Note: CMC Congress registration and applications to present research are separate 
from CASC applications. The CASC Conference will be a traditional research 
conference as highlighted below in our call for papers. The CMC Congress invites 
poster-style presentations without formal methodology sections. These posters will be 
presented as concise “snapshots” limited to core information, including the researcher’s 
name and contact information, project title, brief project overview, and a QR code linking 
to a dedicated project page. Contact CMC to apply for their poster presentations, 
dbrunette@canada.coop. 

ALL CASC participants can attend the CMC affinity groups free of charge on June 8th. 
Confirmed groups are CASC, Black Co-operatives Network, Coop Zone, and more! 

​
​

http://www.coopresearch.coop/
https://canada.coop/en/save-the-date-2026-cmc-congress-at-york-university-toronto/


​
 

Call for Papers for CASC Conference 

We seek contributions that examine practical projects, democratic governance, and 
non-hierarchical relations as pathways toward more equitable futures. Collective action 
and co-operatives deliver real power at a local level and matter now more than ever! As 
isolation deepens and communities face increasing precarity, climate crises, and 
systemic violence, locally rooted co-operative practices demonstrate how shared 
governance can produce meaningful social power. We invite co-op researchers, 
students, and community members to contribute their research, questions, and 
experiences that explore how collective action, co-operation, and democratic 
participation can restore, trust, and revitalise communities.  

Conference Topics 

We invite proposals on any of the following broad themes. 

●​ Co-operatives as tools for economic inclusion and empowerment 

●​ Co-operatives and Indigenous Communities 

●​ Co-op development in communities of color 

●​ Innovations in cooperatives – from youth engagement to digital tools 

●​ Agricultural cooperatives – rural and urban perspectives 

●​ Sustainability, Circular Economy & co-operatives  

●​ Co-operatives and art: arts based research and learning 

●​ Co-operative governance and member engagement 

●​ Housing Co-operatives 

●​ Credit Unions 

 

Please note that proposals on other topics involving co-operatives and co-operation are 
also welcome. 

Submission Guidelines We invite researchers, students, and practitioners to submit a 
300 word abstract to any of three types of proposals: 

 



(1) The Individual Paper provides the presenter with the opportunity to present on a 
topic for approximately 15-20 minutes. They will join 1-3 other presenters of a similar 
theme. Proposals for both empirical (including case studies) and theoretical papers are 
invited. 

(2) The Panel Proposal creates a space for a group (3) of presenters who have a 
common theme in their presentations to self-select to present together. Panels can be 
proposed to showcase and discuss recent ground-breaking research. Presenters will 
have approximately 20 minutes each to present. 

(3) The Roundtable is an opportunity for moderated discussion. A panel of discussants 
will be posed ideas or questions on a topic by a moderator and the audience. 
Discussants are not expected to and should not deliver formal papers. 

(4) Research Creation invites submissions that blend scholarly inquiry with creative 
practice, generating and sharing knowledge in innovative ways. Examples include short 
documentary screenings, art exhibitions, poetry, photography, etc. We will discuss with 
approved submissions how the work will be displayed at our conference. Note: some 
research creation work may be part of panels that include individual papers.  

All abstracts and proposals are due on February 20, 2026. Proposals may be submitted 
either in English or French. No more than two presentations per person will be 
permitted. All proposals are subject to peer review. Applicants will be informed of 
acceptance by March 20, 2026.  

Please submit your abstract using the form: https://forms.gle/LVBfyJsDpBrPP4Ga6  

 

 

- Note that CASC conference fees include a one-year membership in CASC.  

- Unfortunately we are unable to provide funding to attend the conference. However, 
there are several support opportunities through external scholarships. These are 
support opportunities are:  

Links to scholarships: 

●​ The Ian MacPherson Legacy Fund supports travel, lodging and registration 
costs, up to $1,000 per year per researcher, to support participation as a speaker 
at an academic conference related to the co-operatives and mutuals sector. The 
fund is primarily intended to support graduate and post-graduate students, but 

https://forms.gle/LVBfyJsDpBrPP4Ga6
https://canada.coop/en/ian-macpherson-legacy-fund/


members of the research community who are involved with the Canadian 
Association for Studies in Co-operation can be considered. 

●​ The Canadian Association for Studies in Co-operation Scholarships for graduate 
and undergraduate students. This  application deadline is March 31, 2026. 

Questions? 

E-mail us at casc.acec@usask.ca 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://canada.coop/en/casc-scholarships/


 

Conférence annuelle CASC/ACÉC en personne à l'Université York. 

7 et 8 juin 2026 

L'Association canadienne d'études sur la coopération (ACÉC-CASC) est un réseau 
multidisciplinaire de chercheurs et de praticiens dont les travaux portent sur les 
coopératives et la coopération. 

Le mois de juin prochain marquera un moment important de convergence pour le 
secteur coopératif. L'Association canadienne d'études sur la coopération (ACÉC-CASC) 
et Coopératives et mutuelles Canada (CMC) réuniront des personnes issues des 
milieux de la recherche et de la pratique, ainsi que des personnes militantes et alliées 
du mouvement coopératif pour deux conférences consécutives à l'Université York 
(Toronto) ! La conférence académique de l’ACÉC-CASC aura lieu les 7 et 8 juin. 
Immédiatement après, la conférence de CMC permettra de poursuivre les discussions, 
alors que les participants de l’ACÉC-CASC seront invités à des séances de groupes 
d'affinité le 8 juin, favorisant ainsi le dialogue et le réseautage entre le milieu de la 
recherche et de la pratique. 

Note: L'inscription au congrès de CMC et les propositions de présentation de recherche 
sont distinctes des demandes d'inscription au congrès de l’ACÉC-CASC. Cette dernière 
sera une conférence de recherche traditionnelle, tel que précisé ci-dessous dans notre 
appel à communications. Le Congrès du CMC invite à soumettre des présentations 
sous forme d'affiches, sans section méthodologique formelle. Ces affiches seront 
présentées comme des « aperçus » concis, limités aux informations essentielles : nom 
et coordonnées du chercheur, titre du projet, résumé et un code QR renvoyant à la 
page du projet. Contactez CMC pour soumettre votre candidature, 
dbrunette@canada.coop. 

Toutes les personnes participant au congrès de l’ACÉC-CASC peuvent assister 
gratuitement aux réunions des groupes d'affinité du congrès de CMC le 8 juin. Parmi les 



groupes confirmés : ACÉC-CASC, Black Co-operatives Network, Coop Zone, et bien 
d'autres ! 

 

Appel à communications pour la conférence de l’ACÉC-CASC 

Nous recherchons des contributions qui se penchent sur des projets concrets, sur la 
gouvernance démocratique et sur les relations non-hiérarchiques comme voies vers un 
avenir plus équitable. L'action collective et les coopératives confèrent un véritable 
pouvoir au niveau local et sont plus pertinentes que jamais! Face à l'isolement croissant 
et à la précarité grandissante des communautés, aux crises climatiques et aux 
violences systémiques, les pratiques coopératives ancrées localement démontrent 
comment la gouvernance partagée peut générer un pouvoir social significatif. Nous 
invitons les membres des communautés académique, étudiante et coopérative à 
partager leurs recherches, leurs questions, leurs récits et leurs expériences sur la 
manière dont l'action collective, la coopération et la participation démocratique peuvent 
restaurer la confiance et revitaliser les communautés. 

 

Thèmes de la conférence 

Nous acceptons les propositions portant sur les grands thèmes suivants : 

●​ Les coopératives comme outils d'inclusion et d'autonomisation économiques 
●​ Les coopératives et les communautés autochtones 
●​ Le développement coopératif dans les communautés racisées  
●​ Innovations dans les coopératives : de l'engagement des jeunes aux outils 

numériques 
●​ Les coopératives agricoles : perspectives rurales et urbaines 
●​ Durabilité et coopératives : résilience environnementale et économie circulaire 
●​ Les coopératives et l'art : recherche et apprentissage par les arts 
●​ Gouvernance coopérative et engagement des membres 
●​ Coopératives d’habitation et crise de logement. 
●​ Coopératives d’épargne et de crédit 

 

Veuillez noter que les propositions portant sur d'autres sujets liés aux coopératives et à 
la coopération sont également les bienvenues. 



Instructions de soumission : Nous invitons les membres des communautés 
académiques, étudiante et coopérative à soumettre un résumé de 300 mots pour l'un 
des trois types de propositions suivants : 

(1) La communication individuelle : offre à la personne participante l'occasion de 
présenter un sujet pendant environ 15 à 20 minutes. Elle se joindra à d’autres personne 
(une à trois) travaillant sur un thème similaire. Les propositions de communications 
empiriques (y compris des études de cas) et théoriques sont les bienvenues. 

(2) Le panel : permet à un groupe de trois personnes partageant un thème commun la 
possibilité de présenter ensemble. Des panels peuvent être proposés pour présenter et 
discuter des recherches récentes et novatrices. Chaque personne aura environ 20 
minutes. 

(3) La table ronde : est l'occasion d'une discussion animée. Un groupe de personnes 
participantes sera invité à échanger des idées ou à poser des questions sur un sujet 
donné, sous la supervision d'une personne en charge de la modération et avec la 
participation du public. Les personnes participantes ne sont pas tenues de présenter 
des communications formelles. 

(4) La section « Recherche et création » invite à soumettre des projets combinant 
recherche universitaire et pratique créative, afin de générer et de diffuser des 
connaissances de manière innovante. Exemples : projections de courts documentaires, 
expositions d'art, poésie, photographie, etc. Nous discuterons avec les soumissions 
retenues des modalités de présentation des travaux lors de notre conférence. 
Remarque : certains travaux de cette section peuvent être intégrés à des panels 
comprenant des communications individuelles. 

Tous les résumés et propositions doivent être soumis avant le 26 février 2026. Les 
propositions peuvent être soumises en anglais ou en français. Une personne ne peut 
présenter plus de deux communications. Toutes les propositions feront l’objet d’une 
évaluation par les pairs. Les personnes ayant soumis leur proposition seront avisées de 
l'acceptation de leur proposition au plus tard le 20 mars 2026. 

Veuillez soumettre votre résumé en utilisant le lien suivant : 
https://forms.gle/LVBfyJsDpBrPP4Ga6  

- Veuillez noter que les frais d'inscription au congrès de la CASC comprennent une 
adhésion d'un an à l’ACÉC-CASC. 

- Malheureusement, nous ne sommes pas en mesure de financer votre participation à la 
conférence. Cependant, des possibilités de soutien pas bourses externes existent : 

https://forms.gle/LVBfyJsDpBrPP4Ga6


Liens vers les bourses d'études : 

●​ Le Fonds Ian MacPherson prend en charge les frais de déplacement, 
d'hébergement et d'inscription, jusqu'à concurrence de 1 000 $ par année par 
personne, pour soutenir la participation à titre de conférencier ou conférencière à 
un congrès universitaire portant sur le secteur des coopératives et des mutuelles. 
Ce fonds vise principalement à soutenir les personnes étudiantes des cycles 
supérieurs, mais les membres de la communauté de recherche affiliés à 
l’ACÉC-CASC peuvent également être admissibles. 

●​ Bourses d'études de l'Association canadienne d'études coopératives pour les 
personnes étudiantes des cycles supérieurs et du premier cycle. Date limite pour 
soumettre une demande : 31 mars 2026. 

Des questions ? 

Écrivez-nous à casc.acec@usask.ca 

 

 

mailto:casc.acec@usask.ca

